
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

ZGODOVINA  NOGOMETNEGA  

KLUBA  GALEB  LOKEV 

Uvodna misel avtorja:   

Spoštovane krajanke in krajani KS Lokev.  

Leto 2019  je bilo zaznamovano z velikim uspehom sežanskega nogometnega kluba NK 

Tabor Sežana. Klub, ki bo v kratkem praznoval 100-obletnico delovanja si je po dolgih sušnih 

letih ponovno priigral nastop v 1. slovenski nogometni ligi. Kraški nogometni navdušenci 

bodo prav gotovo prišli na svoj račun, saj je obiskovanje nogometnih tekem v najvišjem 

kakovostnem  razredu  vedno  nekaj  posebnega.  In prav zato, ker je na Krasu nogometno  

evforijo čutiti v zraku, bomo v čast številnih lokavskih  in preloških nogometnih 

zanesenjakov,  ki so v preteklosti igrali za kraški nogometni ponos ponovno oživeli  zgodbo o  

nogometnem klubu  Galeb Lokev. Zapis o nastanku in delovanju kluba  bo v trajen spomin 

objavljen  na spletni strani www.lokev.si .  

 

Športna zgodba o nogometnem klubu Galeb Lokev  je zgodba različnih generacij lokavske in 

preloške mladine, ki je svojo mladost v obdobju med letom 1952,  pa vse do druge polovice 

70 let prejšnjega tisočletja z vzponi in padci  preživela kar na parceli na »Muhovem 

zabritofu«. Tako se je namreč imenovalo igrišče, na katerem se je igral čisto pravi nogomet.   

 

http://www.lokev.si/


 
Slika 01.  Parcela na  Muhovem zabritofu danes 

 

 
Slika 02.  Nogometno igrišče na Muhovem zabritofu nekoč 

 

V kratkem pregledu zgodovine igranja te najbolj priljubljene igre smo za potrebe prispevka 

uporabili predvsem ustna pričevanja domačinov, ki so v omenjenem obdobju  aktivno 

sodelovali pri nastanku in vodenju kluba. Pri tem je potrebno  povedati, da se je po vseh teh 

letih veliko gradiva izgubilo, nekaj ključnih posameznikov pa na žalost ni več med nami. In 

prav zaradi tega dejstva je potrebno zgodovino nastanka nogometnega  kluba Galeb Lokev 

zabeležiti, da se ne pozabi. Slikovni material in predmeti so last posameznikov in vojaškega 

muzeja Tabor Lokev.  

Prispevek o nastanku in delovanja nogometnega kluba Galeb Lokev je predvsem poklon 

številnim generacijam sokrajanov, ki so svojo mladost posvetili igranju nogometa.  

 

Želim Vam prijetno branje 

 

USTANOVITEV KLUBA  IN NJEGOVI ZAČETKI 

 

Za pridobitev točnih podatkov o nastanku in delovanju kluba smo se po nasvetih nekaterih 

bivših članov kluba najprej oglasili pri najbolj kompetentnih sogovornikih, ki jih v vasi 

premoremo. To sta bila dolgoletni predsednik kluba g. Franc Čok in tehnični vodja kluba g. 

Ivan Mljač. Naš prvi sogovornik  je bil Franc Čok, ki je bil eden od ustanoviteljev  kluba  in  

tudi predsednik nogometnega  kluba Galeb Lokev. G. Franc je prav tako, kot večina njegovih 

vrstnikov  v svojih mladostnih letih igral za takratni nogometni klub železničar Sežana.  V 

pogovoru nam je zaupal, da je bil nogometni klub Galeb Lokev ustanovljen na pobudo 

peščice posameznikov v prvi polovici 50 let prejšnjega tisočletja. Po vzoru takratnega    



družbenega  sistema, ki je bil po svoji naravi zelo naklonjen športu, predvsem pa po zaslugi 

velike želje domačinov je bil NK Galeb Lokev ustanovljen. Verjetno se  je za tisto prvinsko 

željo po ustanovitvi lastnega kluba skrivala predvsem potreba, da se lokavska in preloška 

mladina, ki je več let igrala za sežanski klub vrne v svoj domači kraj in tam dobi svoj prostor, 

na katerem bo mogoče  nadaljevala svojo športno pot.  

 

Seveda se je nogomet igral tudi pred letom 1952 in sicer so posamezniki  igrali nogomet pod 

Italijo. V obdobju pred svetovno vojno sta za tržaškega ligaša  igrala g. Srebotnjak in g. Boris 

Fabjanov-Placar. V spomin na to obdobje  je bila v Bazoviški društveni gostilni obešena slika. 

Po vojni pa je kar veliko število naših sovaščanov igralo za takratni nogometni klub iz 

Sežane, kar je bila bolj posledica obiskovanja izobraževalnih ustanov. Od teh mladeničev bi 

lahko izpostavili Ludvika Placerja, Ivana Stoparja, Franca Čoka, Silva Frankoviča in Ivana 

Mljača.  

 

Predsednik kluba g. Franc Čok nam je v pogovoru zaupal, da je v svoji mladosti  obiskoval 

gimnazijo v Tomaju, od koder je hodil na mladinske  treninge in tekme kluba iz Sežane. 

Tekme so se igrale  v Gorici, Šempetru, Kopru, Postojni, igrali so tudi proti Slovanu, Iliriji. 

Po osvoboditvi se je porodila ideja o ustanovitvi svojega nogometnega kluba, kar se je 

dejansko tudi zgodilo. Zaradi nenehnih vzponov in padcev sežanskega nogometa je prav v 

času ustanovitve kluba nekaj igralcev iz Sežane prihajalo na tekme v Lokev, eden od teh je bil 

g. Planinšek. Zanimivo je bila tudi izbira imena kluba, saj je bilo ime galeb dokaj netipično za 

Lokev.  Anekdota iz tega obdobja govori, da je ime nastalo povsem spontano, ko sta dva od 

ustanoviteljev (eden od teh naj bi bil tudi geodet Oskar Jankovič) hodila cesti in razmišljala, 

kako bi se klub imenoval. Ko je v njihovo bližino  priletel bel galeb je bilo ime kluba v hipu 

izbrano. Bel galeb je jasno viden v logotipu prve članske izkaznice iz leta 1952, ki velja za 

leto ustanovitve nogometnega kluba. Povedati je potrebno, da je bilo ime kluba predmet 

debate tudi ob drugem preporodu kluba v prvih letih 70 let prejšnjega tisočletja. Nekateri člani 

so hoteli, da bi se klub preimenoval v NK Tabor Lokev, ki pa je že nosil ime sežanskega 

kluba, zato je vse skupaj ostalo v prvotni obliki NK Galeb Lokev.  

 

 

 

 
Slika št. 03.  Tekma »poročeni  proti  neporočenim« 

                                                                       Slika št. 04.  Prihod ekip na prijateljsko tekmo 

 



 
 
Slika št. 05: Skupina navijačic na gostovanju Galeba v Gorenjah pri Divači leta 1973 

 

V prvem obdobju okoli leta 1952 se je igralo bolj prijateljske tekme. Iz tistega časa so 

poznane  tekme  med domačini in vojsko, igralo se je tudi z ekipo Bazovice v takratni coni A,  

ali pa kar med sabo, Lokavci proti Preložcem, pa z Gorenjci, Povirci, Divačani, nekajkrat  

tudi z Hrpeljci blizu Tubelj na trati ob cesti. Domače tekme so se  igrale na parceli, ki so jo za 

potrebe tekem (praviloma po košnji) odstopila družina Muha. V prispevku je potrebno 

zapisati, da je bila omenjena družina v vseh smislih vedno velik podpornik domačega kluba.   

  

  

Slika št. 06 in 07:   Dve generacije nogometašev NK Galeb Lokev  



Za drugo obdobje delovanja kluba v začetku 70 let lahko govorimo o  pravem preporodu 

kluba.  Še posebej v obdobju kvalifikacijskih tekem tedanje državne reprezentance 

Jugoslavije leta 1973, ki se je borila za uvrstitev na svetovno prvenstvo v Nemčiji. G. Jože 

Mevlja iz Prelož nam je zaupal, da je bilo pred tekmo z Grčijo in pozneje tudi z Španijo 

zanimanje  za tekmo tako veliko,  da se je v vaški gostilni pri Muhi  zbiralo stave. Po uspešni 

uvrstitvi reprezentance na SP je v vasi zavladala prava nogometna evforija, ki je pripeljala do 

tega, da se je klub uradno registriral.  Na igrišču so postavili prave gole in mreže, ter ostalo 

opremo. Klub je imel tri selekcije in sicer člansko, mladinsko in pionirsko,  igralo se je v 

nižjih ligah slovenske nogometne lige, ki je delovala v sklopu nogometne zveze Slovenije, ki 

je spadala pod tedanjo nogometno zvezo Jugoslavije. Tako g.  Ivan Mljač, kot tudi Jože 

Mevlja sta nam zatrdila, da je rezultatsko in kakovostno od vseh selekcij NK Galeba Lokev 

najbolj izstopala mladinska ekipa. Generacija mladincev je s svojim tehničnim znanjem in 

požrtvovalnostjo vsakemu nasprotniku vlila strah v kosti. 

               

Slik 08 in 09: Pionirska in mladinska ekipa nogometnega kluba Galeb Lokev 

  

Slika 10: Članska ekipa nogometnega kluba Galeb Lokev 



Po navodilih nogometne zveze so bili  igralci selekcij ustrezno registrirani, opravljeni so bili 

zdravniški pregledi. 

              

 

            

Slike od št. 11 do št. 15: Članske izkaznice NZS 

Predsednik nogometnega kluba je ostal Franc Čok, blagajnik kluba pa Ivan Muha. Igralci so 

bili opremljeni  z  športno opremo.  Za opremo  je skrbel  tehnični vodja ekipe g. Ivan Mljač. 

Po končanih tekmah se je oprema vedno oprala kar pri njih doma, za kar je vsa leta delovanja 

kluba z velikim zanosom  skrbela ga. Dora in njena družina. V hiši g. Ivana   so se 

funkcionarji kluba včasih dobivali tudi pred in po tekmi, kjer se je skovala taktika, oziroma 

opravila analiza  tekme.  Po tekmah se je nadaljevala debata v gostilni Muha. G. Ivan Mljač, 

ki je bil skupaj z nekaterimi posamezniki gonilna sila kluba pove, da so bili v obdobju pred 

razpustitvijo kluba najmanj trije trenerji članske ekipe. Iz tega obdobja so se ohranile različne 



zgodbe, od čisto pravih nogometnih treningov do različnih netipičnih nogometnih zgodb, ki 

so se po ustnem izročilu ohranile vse do današnjih dni. Tista najbolj legendarna zgodba je bila 

prav gotovo neposrečena izbira prve postave domačega moštva, saj je za tekmo iz prve ekipe 

izpadel, oziroma je bil izključen prav lastnik takrat edine žoge v vasi. Možakar je bil 

prepričan, da se mu godi velika  krivica, zato je žogo vzel in odšel domov, tekma pa je bila za 

nekaj časa prekinjena. 

 

Slika št.  16: Obvezen stisk rok pred in po tekmi – Ivan Mljač 

 

Slika št 17: Plakat  NK Galeb Lokev            



 

          

 

 

             

Slike od 18 do št 22: trening vratarjev ( arhiv Drago Žnidaršič) 

Treningi so potekali dvakrat tedensko, ob vikendih so se igrale tekme. Za zdravniško pomoč 

je nekaj časa skrbel g. Srebotnjak. G. Ivan ga je opisal kot človeka, ki je imel veliko srce, saj 

se je na gostovanja NK Galeb zaradi službenih obveznosti večkrat pripeljal za organiziranim 

prevozom, po končani tekmi pa je v kakšni od gostilen sledil obvezen počitek, kjer je 

igralcem kupil sendvič in cockto.  

Na gostovanja se je vozilo  z različnimi prevoznimi sredstvi, domačini pa radi povedo, da  so 

bile  domače tekme dobro obiskane. Slačilnice kluba so bile nekaj časa v kulturnem domu ali 

pa v vojaškem stolpu Tabor.  

 

 



 

           

 

           

 

Slike od 23 do 26: Poročilo upravnega odbora NK Galeb o delu kluba leta 1977 



         

          

           

Slike od št. 27 do št. 32; Zabeležbe predsednika NK Galeb Lokev g. Franca Čoka 



 

 

Slika št. 33: Prošnja - denarno pomoč za dokončanje projekta stadion iz marca 1977 

V zadnjem obdobju delovanja kluba je za domačo ekipo vedno igralo veliko število igralcev 

iz sosednjih republik, za dober rezultat so znali privabiti tudi kakšnega nogometaša vojaka, ki 

je služil vojaški rok kje v bližini.  Z leti so postajale ambicije kluba vse večje, nastala je ideja, 

da bi uredili nov stadion.  Za uresničitev tako ambicioznega plana je bilo potrebno veliko 

sredstev, a na žalost domačih nogometnih navdušencev  ni bilo dovolj politične volje. 

Tako KS Lokev, kot občina Sežana nista bile naklonjene izgradnji tako velikega projekta. Pa 

vendar je kopica domačinov vztrajala do te mere, da je bila pripeljana gradbena mehanizacija 

in dela so se začela. Na žalost nogometnih navdušencev je bila parcela »Drejetw du« 

napolnjena z rodovitno zemljo, kar je pomenilo dodaten zastoj pri realizaciji projekta. Veliko 

ljudi ni več zanimalo igrišče. ampak bolj rodovitna zemlja za domače vrtove.  

Projekt je po začetnem zagonu na žalost kaj hitro zamrl. Posledice izkopa  so iz ceste proti 

Bazovici kljub veliki poraščenosti  še danes prav lepo vidne. Potrebne je povedati, da so na 

zaustavitev delovanja nogometnega kluba Galeb Lokev zelo vplivali portoroški sklepi, ki so 

nogomet v republiki Sloveniji pahnili iz prvega plana. Zaradi prenovljene politike je bilo 

vedno težje pridobivati osnovna sredstva za delovanje kluba. 



 

Slika št 34: »Drejtw du«  - nikoli dokončano igrišče NK Galeb Lokev 

 

Slika št 35: Kopija katastrskega načrta novega stadiona 

Po besedah predsednika NK Galeb Lokev g. Franca Čoka je klub po teh dogodkih počasi 

zamrl.  Vsa energija iz začetka 70 let je počasi usihala, mladina se ni več odzivala na treninge 

in tekme, sredstev za delovanje kluba je zmanjkalo. To je povzročilo postopen konec 

delovanja kluba.   

 



 

                                      

 

             

                     

Slike od št. 36  do št. 39: Prošnje, izjave in sklepi za pridobitev dovoljenja za izgradnjo novega 

nogometnega igrišča iz leta 1976 

 



V poznejši  zgodovini KS Lokev se podobna situacija ni ponovila.  Igranje nogometa ni v 

celoti zamrlo, saj so se posamezne skupine organizirale in naredile kakšen turnir v malem 

nogometu,  ampak nikoli več tako, kot je bilo v času NK Galeb Lokev.  

 

 

Slika št 40 : Lokavska mladina v začetku  novega  tisočletja 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zaključna misel avtorja:  

Ko mi je v poznih 90-ih letih prejšnjega tisočletja sin pokojnega Ivana »Holcerja« Stoparja,  

Jadran Stopar govoril zgodbe o klubu z imenom Galeb in vasi Lokev  si nikdar nisem mislil, 

da bom tudi sam pristal v Lokvi. V to prelepo vas sem se preselil  iz Nove Gorice, kjer sva 

bila z Jadranom  Stoparjem nekaj časa sodelavca.  Z njim je bilo vedno lepo govoriti o športu. 

Sam sem bil 26 let aktiven rokometaš, on pa je bil bolj za nogomet. Jadran je igral za lokalne 

primorske klube, kot zelo mlad fant je kazal velik talent za ta šport.  Kdor ga je poznal je 

vedel, da je bil sin od Ivana Pintarja, nogometnega sodnika. Ko je nanesla beseda na 

njegovega očeta so kot iz topa priletele različne nenavadne zgodbe iz sveta nogometa, skoraj 

tako podobne, kot so nogometne zgodbe sina Jadrana. In če je bil pokojni Ivan  vsaj malo 

podoben svojemu sinu Jadranu ni prav nič čudnega, da je bil starejši Stopar  eden od 

ustanoviteljev NK Galeb Lokev.  Toliko zanosa  do nogometne  igre, toliko ljubezni do 

splitskega Hajduka, takšen ponos, da so njegove  korenine  iz Lokve  vidiš in slišiš zelo redko.  

 

Za ta prispevek sem se pogovarjal z različnimi sogovorniki, ki so bili nekoč aktivni člani 

kluba in prav zanimivo je, da so skoraj vsi še danes na nek način povezani z športom. Večina 

nekdanjih članov kluba se ukvarja z ljubiteljskim balinanjem.  Vsekakor pa se duh 

nogometnega kluba Galeb Lokev najbolj začuti ob pogovoru z  ustanovitelji kluba. Že po 

prvih izgovorjenih besedah je bilo čutiti, da jim je Galeb krojil njihovo mladost. Bili so 

namreč nogometni navdušenci, tako kot  njihove družine, ki so razvoj kluba spremljali od 

blizu in daleč, v dobrem in slabem.  

 

Za konec moje kratke reportaže o NK Galeb Lokev še ta misel. Mogoče pa mit o NK Galeb 

Lokev na nek čuden način še živi, vsaj takole generacijsko. Domačini gotovo vedo, da je za 

mladinsko ekipo kluba Galeb igral tudi Egon Mevlja, oče nogometnih dvojčkov. Oba 

nogometaša sta z trdim delom in podporo svoje družine naredila zavidanja vredne kariere, za 

trenutno nogometno reprezentanco  Slovenije  pa  igra igralec ruskega  St. Petersburga Miha 

Mevlja na katerega smo v naši vasi lahko resnično ponosni. 

 

S spoštovanjem 

 

                                                                        Robert Müllner 

 

 

 

 

 

       


